

2. *Reaffirms* the conclusions and recommendations which the Council adopted during its thirteenth session, in the course of which it requested the Administering Authority further to study measures which may be taken to ensure stability of returns for cocoa producers;⁵

3. *Invites* the Secretary-General to communicate to the petitioners that part of its report to the tenth session of the General Assembly that deals with economic advancement in the Territory, as well as the full text of the conclusions and recommendations referred to in paragraph 2 of the present resolution.

582nd meeting,
21 February 1955.

1198 (XV). Petitions from the Bureau of the Union démocratique des femmes camerounaises (T/PET.5/365) and from the Union démocratique des femmes camerounaises, Branch of Nyong-et-Sanaga (T/PET.5/343)

The Trusteeship Council,

Having examined the petitions from the Bureau of the Union démocratique des femmes camerounaises and from the Union démocratique des femmes camerounaises, Branch of Nyong-et-Sanaga, concerning the Cameroons under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned (T/PET.5/365, T/PET.5/343, T/OBS.5/44, T/L.527),

1. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority;

2. *Invites* the Secretary-General to communicate to the petitioners that part of the Council's report to the tenth session of the General Assembly that deals with economic, social and educational advancement in the Territory.

582nd meeting,
21 February 1955.

1199 (XV). Petition from Mr. Emmanuel Etame Ndedi (T/PET.5/352)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Mr. Emmanuel Etame Ndedi concerning the Cameroons under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned (T/PET.5/352, T/OBS.5/44, T/L.527),

Draws the attention of the petitioner to the observations of the Administering Authority and to the statement of its special representative.

582nd meeting,
21 February 1955.

1200 (XV). Petition from the Central Committee of the Union des populations du Cameroun of Bafang (T/PET.5/L.13)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from the Central Committee of the Union des populations du Cameroun of

⁵ See Official Records of the General Assembly, Ninth Session, Supplement No. 4 (A/2680), p.163.

2. *Réaffirme* les conclusions et recommandations qu'il a adoptées à sa treizième session, où il a invité l'Autorité administrante à poursuivre l'étude des mesures qui pourraient être prises pour assurer la stabilité des prix payés aux producteurs de cacao⁵;

3. *Invite* le Secrétaire général à communiquer aux pétitionnaires le chapitre du rapport du Conseil à la dixième session de l'Assemblée générale relatif au progrès économique accompli dans le Territoire, ainsi que le texte intégral des conclusions et recommandations mentionnées au paragraphe 2 de la présente résolution.

582ème séance,
le 21 février 1955.

1198 (XV). Pétitions du Bureau de l'Union démocratique des femmes camerounaises (T/PET.5/365) et de l'Union démocratique des femmes camerounaises, section du Nyong-et-Sanaga (T/PET.5/343)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné les pétitions du Bureau de l'Union démocratique des femmes camerounaises et de l'Union démocratique des femmes camerounaises, section du Nyong-et-Sanaga, concernant le Cameroun sous administration française, en consultation avec la France, Autorité chargée de l'administration du territoire en question (T/PET.5/365, T/PET.5/343, T/OBS.5/44, T/L.527),

1. *Appelle l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante;

2. *Invite* le Secrétaire général à communiquer aux pétitionnaires les chapitres du rapport du Conseil à la dixième session de l'Assemblée générale consacrés au progrès économique et social ainsi qu'au développement de l'instruction dans le Territoire.

582ème séance,
le 21 février 1955.

1199 (XV). Pétition de M. Emmanuel Etame Ndedi (T/PET.5/352)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné la pétition de M. Emmanuel Etame Ndedi concernant le Cameroun sous administration française, en consultation avec la France, Autorité chargée de l'administration du territoire en question (T/PET.5/352, T/OBS.5/44, T/L.527),

Appelle l'attention du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante et sur la déclaration du représentant spécial.

582ème séance,
le 21 février 1955.

1200 (XV). Pétition du Comité central de l'Union des populations du Cameroun de Bafang (T/PET.5/L.13)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné la pétition du Comité central de l'Union des populations du Cameroun de Bafang con-

⁵ Voir Documents officiels de l'Assemblée générale, neuvième session, Supplément No 4 (A/2680), p. 172.